
Protokół Nr 7/19

z  posiedzenia  Komisji  Oświaty  Kultury i  Sportu,  które  odbyło  się  w dniu  03.09.2019r.
o godz. 11,45 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołów Nr 5/19 z dnia 14.05.2019 i Nr 6/19 z dnia 17.06.2019r.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r. -
projekt nr 2.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r. -
projekt nr 3.
5.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  VII/81/19  Rady  Miejskiej
w Pabianicach  z  dnia  15  maja  2019r.  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania
nauczycieli zatrudnionych  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez  Miasto
Pabianice.
6. Sprawy różne.

Ad.1
Przewodnicząca Komisji Pani Iwona Marczak  (dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała
radnych i gości. 
Do porządku obrad (zał. nr 2) nie było uwag. Porządek przyjęto.

Ad. 2
Do protokołów  Nr 5/19 z dnia 14.05.2019 i Nr 6/19 z dnia 17.06.2019r. uwag nie było,
przyjęto.

Ad. 3
Zaopiniowanie   projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- projekt nr 2 (  zał nr 3)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)
omówiła projekt ww. uchwały. 

Chciałam zgłosić autopoprawkę do projektu nr 2 i  3: zamiast Wydział  Inwestycji
i Eksploatacji powinno być Referat Inwestycji Miejskich. 
I.  Zwiększa się  plan dochodów w dziale 758 o kwotę 1.625.460 zł  z tytułu dochodów
bieżących  będących  wynikiem  odzyskanego  podatku  VAT  za  2018  rok  z  tytułu
prowadzonych w 2018 roku inwestycji. 
II.  Dokonuje  się  zmniejszenia  w  planie  Referatu  Planowania  i  Sprawozdawczości
rezerwy ogólnej  o  kwotę  2.811.640  zł  oraz  rezerwy  inwestycyjnej  o  kwotę  7.000  zł.
Łącznie: 2.818.640 zł. 



III.  Tak  pozyskane  środki  w  kwocie  łącznej:  4.444.100  zł  przeznacza  się  na  wydatki
bieżące i majątkowe wg podziału jn: 

1. Dział 801 - Wydział Edukacji Kultury i Sportu — zwiększenie o kwotę 2.700.000z1
(wydatki  bieżące) z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na braki  w planie
wynagrodzeń  i  pochodnych  w  szkołach  podstawowych  w  związku  z
nieuwzględnieniem  w planie  finansowym  podwyżek  płac  dla  nauczycieli,
administracji i obsługi w okresie od 1.01., oraz na realizację umowy zlecenie w SP
nr 17 w związku z zatrudnieniem animatora sportu a także na uzupełnienie środków
na zakup energii.

2. Dział  700  —  z  przeznaczeniem  dla  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej,
zwiększenie o kwotę 810.000 zł, w tym: 

780.000  zł  — wydatki  bieżące  (zwiększenie  dotacji  przedmiotowej)  z  przeznaczeniem
na zapłatę zadośćuczynienia wraz z pochodnymi, zasądzonymi wyrokiem sądu sygnatura
akt  IC  2038/10  oraz  na  wykonanie  remontów  lokali  mieszkalnych  w  budynkach
administrowanych przez zakład, 
30.000  zł  -  wydatki  majątkowe  z  przeznaczeniem  na  zwiększenie  dotacji  celowej
na zadanie:  pn."Modernizacja  dróg  wewnątrzosiedlowych  oraz  ciągów  pieszych
na Osiedlu  1000-lecia  w  Pabianicach"w  związku  z  wyższą  kwotą  oferty  pozyskanej
w postępowaniu przetargowym. 

3. Dział  600 — z przeznaczeniem dla Zarządu Dróg Miejskich,  zwiększenie  planu
o kwotę 743.000 zł  ti  z  tego:  na wydatki  bieżące 43.000 zł  na utrzymanie dróg
miejskich,  m.in.  oznakowanie  ulic  oraz  wydatki  majątkowe kwota  700.000 zł  na
poprawę jakości dróg miejskich. 

4. Dział  926-  z  przeznaczeniem  dla  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji,
zwiększenie planu o kwotę 91.100 zł  z tego: na wydatki bieżące - kwota 43.000 zł
na wynagrodzenia osobowe pracowników oraz wydatki majątkowe — kwota 48.100
zł na zwiększenie środków na zadaniu pn „Turystyczne zagospodarowanie Terenów
Rekreacyjnych Lewityn". 

5. Dział  926  z  przeznaczeniem  dla  Wydziału  Inwestycji  Miejskich,  zwiększenie
o kwotę 100.000  zł  —  wydatki  majątkowe  na  nowe  zadanie  pn  "Opracowanie
dokumentacji  projektowej  budowy  hali  sportowej  na  terenie  PTC  przy  ul.
Sempołowskiej 6 w Pabianicach". 

Radny Włodzimierz Stanek: o jaką sprawę chodzi i jaką kwotę tej zasądzonej kary/

Skarbnik  Miasta:  w  2010r.  jeden  z  mieszkańców  „zasobów  mieszkaniowych”  uległ
wypadkowi,  dzisiaj  jest  w  bardzo  złym  stanie,  łącznie  wypłaciliśmy  kwotę  ponad
842,848,00 zł,  z czego tytułem zadośćuczynienia 350 tys.  zł,  odszkodowanie 9.807 zł,
renty  181  tys.  zł,  odsetki  285  tys.  zł,  koszty  procesu  7.756  zł,  koszty  zastępstwa
procesowego 8.100 zł. Nie mamy możliwości odwołania się.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  z  autopoprawką  –  9,
przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie   projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- projekt nr 3 (  zał nr 4)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 464.256,40 zł w następujących pozycjach: 
dochody.  bieżące:   -  ZDM  —  wpływy  z  usług  -  wpływ  z  PSM  z  przeznaczeniem



na wymianę  nawierzchni  chodnika  na  ul.  Dąbrowskiego  —  64.000  zł,  -  Szkoła
Podstawowa  Nr  3  w  związku  ze  zrealizowaniem większych  niż  planowano dochodów
z tytułu najmu powierzchni — 20.927 zł, - Szkoła Podstawowa Nr 16 — dofinansowanie
ze środków  PFRON  —  3.314,40  zł,  -  MOSiR  —  wpływ  od  firmy  Apis  sp.z  o.o
odszkodowania za wycięcie drzew — 26.015 zł. 
dochodu majątkowe:  - w związku z wyższym niż planowano wpływem dochodów z tytułu
sprzedaży składników majątkowych zwiększa się plan w tej pozycji o kwotę 350.000 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 464.256,40 zł w następujących pozycjach: 
1.wydatki  majątkowe   —  Wydział  Gospodarki  Nieruchomościami  :  nabywanie
nieruchomości na własność Gminy Miejskiej Pabianice — 350.000 zł, 
2. wydatki bieżące — w tym: 
Wydział  Edukacji  Kultury  i  Sportu:  -  Szkoła  Podstawowa  Nr  16  —  zakup  pomocy
dydaktycznych  —  3.314,40  zł,  -  Szkoła  Podstawowa  Nr  3  —  zakup  materiałów
i wyposażenia — 19.927 zł oraz zakup usług pozostałych — 1.000 zł, 
Zarząd Dróg Miejskich — zakup usług remontowych — 64.000 zł, 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji — zakup usług pozostałych — 26.015 zł. 
III.  Po stronie planu dochodów dokonuje się  przeniesienia z działu  600 do działu  758
środków  finansowych  w  wysokości  21.817,03  zł  z  niewykorzystanych  w  terminie
wydatków,  które  nie  wygasają  z  upływem  roku  budżetowego  w  celu  ich  wykazania
w prawidłowej klasyfikacji budżetowej. 
IV. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień: 
Zmniejszenia: 
Wydział  Edukacji  Kultury  i  Sportu  Zmniejszenie  o  kwotę  195.401  zł  w  następujących
pozycjach:  -  świetlice  w  szkołach  podstawowych  Nr  3  i  5  -  139.819  zł,  -  dotacji  dla
gimnazjum  im.  św.  Wincentego  a  Paulo  —  27.082  zł,  -  dotacji  dla  niepublicznego
przedszkola „ Czarodziejska Akademia" — 28.500 zł. 
Zwiększenia: 
Wydział  Edukacji  Kultury  i  Sportu  Zwiększenie  o  kwotę  195.401  zł  w  następujących
pozycjach:  -  wydatki  bieżące  w  szkołach  podstawowych  Nr  3  i  5  na  wynagrodzenia
i pochodne od wynagrodzeń — 139.819 zł, 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  z  autopoprawką–  9,
przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/81/19 Rady Miejskiej
w     Pabianicach  z  dnia  15  maja  2019r.  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania
nauczycieli  zatrudnionych  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez
Miasto     Pabianice.(zał. nr 5)

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:
Naczelnik WEKiS) omówił projekt  ww. uchwały.

W związku ze zmianą przepisów wprowadzonych ustawą z dnia 13 czerwca 2019r.
o zmianie ustawy karta Nauczyciela oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2019r. poz.
1287) dotyczących m. in.: przyznania nauczycielowi dodatku funkcyjnego za sprawowanie
funkcji  wychowawcy  klasy,  zaistniała  konieczność  ustalenia  jego  wysokości  kwotowo,
a tym samym dostosowania  regulaminu wynagradzania  nauczycieli  do  obowiązujących
przepisów prawa.

Przewodnicząca Komisji: mam rozumieć, że w szkołach i w przedszkolach wychowawcy
otrzymają taki dodatek?



Naczelnik WEKiS: mamy niespójność w przepisach, Karta Nauczyciela jako wychowawcę
rozumie  też  nauczyciela  pracującego  w  przedszkolu,  takie  są  zresztą  wyroki  sądu
Najwyższego,  natomiast  rozporządzenie  płacowe  wprowadziło  zamieszanie,  nastąpiło
rozdzielenie nauczycieli  pracujących w szkołach i  przedszkolach.  Natomiast  większość
samorządów idzie  w kierunku,  że  wychowawcy w szkołach  i  przedszkolach otrzymują
taki dodatek.

Radna Monika Cieśla: czy zarząd miasta rozważał 500 zł tego dodatku, biorąc pod uwagę
niedawne strajki i wsparcie dla nauczycieli? 

Naczelnik  WEKiS:  nie  braliśmy  tego  pod  uwagę,  bo  skutki  podwyżki,  która  została
nam narzucona  są  potężne  ,  nie  wiemy  jakie  dotacje  otrzymamy  z  ministerstwa
na pokrycie  tych  wydatków.  Biorąc  pod  uwagę  realia,  możliwości  finansowe  miasta
stwierdziliśmy,  że  w  ostatnich  dwóch  latach  nauczyciele  sprawujący  funkcje
wychowawcy i tak zyskali,  bo wynagrodzenie wzrosło 2 % rok po roku, teraz o kolejne
ponad 90 zł, więc ze stu kilkudziesięciu do 300 zł wzrósł dodatek, wzrost jest znaczący.
Poza tym,  moim zdaniem zwiększenie  tych  dodatków do  500 zł  byłoby nie  do  końca
właściwym  działaniem.  Funkcja  wychowawcy  to  funkcja  nauczyciela,  który  wykonuje
pewne  czynności  wobec  swoich  uczniów,  dokonuje  z  tego  tytułu  pewnych  działań
„buchalteryjnych”, zebrania, spotkania z rodzicami, natomiast tak naprawdę wychowawcą
jest każdy nauczyciel i nie tylko nauczyciel pracujący w szkole czy przedszkolu. I ci inni
nauczyciele dodatku za wychowawstwo nie maja, a również te funkcję pełnią. Nie należy
tworzyć nadzwyczajnie wysokich dysproporcji.

Radna Bożenna Kozłowska: na ten moment samorządy finansują podwyżki, nie wiadomo
jakie środki przyjdą, nauczyciele zarabiają zdecydowanie za mało, ale ponieważ oprócz
finansowania szkół, finansujemy też inne inwestycje, zwyczajnie 300 zł i tak już bardzo
obciąża budżet.

Przewodnicząca Komisji: czy w lipcu i sierpniu te dodatki też są wypłacane?

Naczelnik WEKiS: tak oczywiście.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 6
Sprawy różne:

Przewodnicząca Komisji zapytała, cz w sprawach różnych są jakieś pytania, uwagi,
opinie. Nie było.

Przewodnicząca Komisji zakończyła posiedzenie Komisji o godz. 12,05.

Protokołowała:                                                                Obradom przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                                                                  Iwona Marczak


